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Koneyrittäjien 
vuosi 2023

Koneyrittäjät ry on valtakunnallinen  
yrittäjä- ja työnantajajärjestö, joka kokoaa 

koneyrittäjät yhteistoimintaan jäsenkunnan  
toimintaedellytyksien parantamiseksi. 

Huolehdimme jäsentemme edunvalvonnasta,  
kehitämme jäsentemme osaamista, lisäämme  

jäsentemme yhteiskunnallista arvostusta ja  
sosiaalista turvallisuutta sekä tuotamme  

näitä tukevia palveluja ja työkaluja.
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Puheenjohtaja   
Markku Suominen

Urakan etenemisestä

Vuosi sitten 
kirjoitin sii-
tä, että ta-
louttamme 

joudutaan sopeutta-
maan alkavalla vaa-
likaudella vaalitulok-
sesta riippumatta ja 

että kysymys kuuluu, 
miten se voidaan vä-
himmin vaurioin teh-
dä. Suomen talous on 
saatava kuntoon, jotta 
voimme pitää hyvin-
vointimme perusteet 
kunnossa. Rajatto-
masti emme voi velan 
varaan rakentaa eikä 
pelkällä säästämisellä-
kään hyvä heilu.

Hallitusohjelmassam-
me tämä tilannekuva 
on varsin hyvin omak-
suttu ja ohjelman 
toteutus on lähtenyt 
liikkeelle verraten riva-
kasti.

Peräsin vuosi sitten 
kasvupohjamme 
kuntoon laittoa palaa-

malla perusasioiden 
äärelle. Nostin esiin ko-
timaisten energialäh-
teiden hyödyntämisen 
edistämisen huolto-
varmuuden, toimitus-
varmuuden ja omava-
raisuuden lisäämiseksi. 
Puun mahdollisuudet 
energiantuotannossa 
on hyödynnettävä ja 
EU:sta tulevat aloitteet 
puun käytön rajoit-
tamiseksi torjuttava. 
Turpeelle pitää laatia 
kahden hallituskauden 
mittainen hyödyntä-
misohjelma päällä ole-
vasta energiakriisistä 
selviämiseksi.

Kannoin huolta tiestön 
korjausvelan vähen-
tämisestä ja alempias-

teisten teiden kun-
nosta huolehtimises-
ta. Metsien kyvystä 
tuottaa hyvinvointia 
suomalaisille on pi-
dettävä huolta. 

Nämä asiat on hyvin 
huomioitu hallitusoh-
jelmassa, mutta hy-
väkin ohjelma ilman 
toimeenpanoa on 
vain huitaisu ilmaan 
ilman vaikutuksia.

Onneksi Koneyrittä-
jille tärkeät asiat on 
tunnustettu laajasti 
yhteiskunnassamme, 
eikä niihin kohdistu 
erityisen voimakasta 
vastakkainasettelua 
oppositiostakaan. 
Päätöksenteossa 

toivoisikin vietävän 
rivakasti eteenpäin 
asioita, joista löytyy 
yksituumaisuutta.

Koneyrittäjät halu-
avat tehdä oman 
osansa kestävällä ta-
valla ja vastuullises-
ti, minkä merkeissä 
valmistelemme 
oman vastuulli-
suusohjelmamme 
toimintamme 
ohjenuoraksi ja 
myös jäsenyritysten 
toiminnan tueksi. 
Kaiken vastuullisen 
toiminnan tulee 
pohjautuva talou-
dellisesti kannatta-
vaan ja kestävään 
toimintaan. Ilman 
tätä taloudellista 

pohjaa ei ole resurs-
seja, joita vastuullinen 
toiminta edellyttää.

Sanottu pätee myös 
kansalliseen vastuulli-
suuteen. Ilman tervettä 
taloutta emme pysty 
kansakuntanakaan toi-
mimaan vastuullisesti.
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Ordförande   
Markku Suominen

Om framstegen i projektet

För ett år se-
dan skrev jag 
om behovet 
av att anpas-

sa vår ekonomi under 
den kommande val-
perioden, oberoende 
av valresultatet, och 
frågan om hur man 
gör det med minsta 

möjliga skada. Fin-
lands ekonomi måste 
fås i ordning om vi ska 
kunna hålla grunden 
för vårt välstånd intakt. 
Vi kan inte bygga på 
skulder i all oändlighet, 
och inte ens bespa-
ringar kommer att ge 
oss välstånd.

Vårt regeringsprogram 
har tagit till sig denna 
bild ganska väl, och 
dess genomförande 
har inletts relativt 
snabbt.

För ett år sedan stödde 
jag processen med 
att få ordning på vår 
tillväxtbas genom att 
återvända till grun-
derna. Jag betonade 

främjandet av inhem-
ska energikällor för att 
öka försörjningstrygg-
heten, tryggandet av 
energiförsörjningen 
och självförsörjning-
en. Träets potential 
inom energiproduk-
tionen måste utnytt-
jas och EU-initiativ 
för att begränsa trä-
användningen måste 
förkastas. Ett tvåårigt 
program för använd-
ning av torv måste 
utarbetas för att över-
vinna den nuvarande 
energikrisen.

Jag uttryckte oro 
över minskningen av 
skulden för vägrepa-
rationer och underhål-
let av mindre vägar. 

Skogarnas förmåga 
att skapa välfärd för 
finländarna måste tas 
till vara. 

Dessa saker beaktas 
väl i regeringspro-
grammet, men även 
ett bra program utan 
genomförande är ba-
ra en våg i luften utan 
några effekter.

Lyckligtvis är de frå-
gor som är viktiga för 
maskinentreprenörer 
allmänt erkända i 
vårt samhälle och är 
inte föremål för sär-
skilt starkt motstånd 
från oppositionen. 
I beslutsfattandet 
skulle man kunna 
hoppas att det skulle 

vara bråttom att gå 
vidare med frågor 
där det råder enhäl-
lighet.

Maskinentrepre-
nörerna vill agera 
på ett hållbart och 
ansvarsfullt sätt, 
och vi förbereder 
ett eget hållbarhets-
program som ska 
styra vår verksam-
het och även stödja 
verksamheten i våra 
medlemsföretag.All 
ansvarsfull verksam-
het måste bygga på 
en ekonomiskt livs-
kraftig och hållbar 
verksamhet.Utan 
denna ekonomiska 
grund kommer det 
inte att finnas några 

resurser för ansvarsful-
la åtgärder.

Detta gäller även det 
nationella ansvaret. 
Utan en sund ekonomi 
kan vi inte agera an-
svarsfullt som nation.
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Uudet tuulet

Toimintavuo-
delle oli lei-
mallista mo-
nien uusien 

tuulien ilmaantumi-
nen yhteiseloomme.

Suomi liittyi Natoon, 
mikä päätti pitkään 

keelle, mutta tulokset 
toki jäivät myöhemmil-
le vuosille.

Hallitusohjelmaan 
kirjatut työelämämuu-
tokset saivat liikkeelle 
poliittisten työtaistelu-
jen aallon, mitä ei ole 
aiemmin itsenäisyyden 
aikana koettu.

Tähän nähden Kone-
yrittäjien vuosi oli var-
sin perinteinen lukuun 
ottamatta nuorten toi-
minnan varsinaista al-
kua sekä rakennusalan 
jyrkkää laskua, mikä 
heijastui myös maa-
rakentamiseen. Halli-
tusohjelmaan saadut 
kirjaukset satsauksista 
tieverkolle eivät ehti-

neet vaikuttaa vielä 
toimintavuonna.

Turvetuotannon huol-
tovarmuusrooli on 
nostettu hyvin esiin 
hallitusohjelmassa. 
Selvitimme ener-
giaturpeen käytön 
turvaamista SGEI-
palveluna, jolla saa-
taisiin toimintaketjun 
toimivuuteen rajalliset 
takuut. Mallin toteutu-
minen on poliittisten 
päättäjien tehtävissä, 
sille ei ole lainsäädän-
nöllisiä esteitä.

Puunkorjuussa palve-
luiden kysyntä jatkui 
vahvana. Taustalla 
vaikuttavat itärajan 
sulkeutuminen se-

kä energiapuun ja 
metsäteollisuus-
tuotteiden kasvanut 
kysyntä.

Työmarkkinoilla 
solmimme keväällä 
laatuaan ensimmäi-
sen toimihenkilöitä 
koskevan työehtoso-
pimuksen metsäko-
nealalle METO - Met-
säalan Asiantuntijoi-
den kanssa. Samoin 
keväällä jatkoimme 
optiovuodella 
maarakennusalan 
työehtosopimusta 
samalla, kun sovim-
me toimintavuoden 
palkantarkistuksista. 
Loppusyksyllä puo-
lestaan solmimme 
turvetuotantoalalle 

uuden kaksi tuotan-
tokautta kattavan 
työehtosopimuksen. 
Loppuvuodesta val-
mistauduimme Teolli-
suusliiton kanssa käy-
täviin metsäkonealan 
sopimusneuvottelui-
hin, jotka olivat edes-
sä vuodenvaihteen 
jälkeen.

Lämpimät kiitokset 
jäsenistölle luottamuk-
sesta. Jäsenmaksualt-
tius oli ennätyksellisen 
korkea. Tämä kertoo 
siitä, että vaikeina ai-
koina yhteistyön mer-
kitys korostuu ja sille 
annetaan arvoa. Kiitos 
tästä vastuunkannosta 
jäsenkunnalle. Kiitok-
set samoin kaikille 

Toimitusjohtaja   
Matti Peltola

luottamus- ja toimi-
henkilöille tehdystä 
työstä ja panoksesta 
yhteisen tulevaisuu-
den eteen!

jatkuneen puolueet-
tomuuspoliittisen lin-
jamme. Kaiken lisäksi 
se tapahtui varsin 
yksituumaisen kansa-
laismielipiteen johdat-
tamana.

Käydyissä eduskun-
tavaaleissa nähtiin 
merkittävä poliittinen 
muutos. Pitkien halli-
tusneuvottelujen jäl-
keen maahan muodos-
tettiin oikeistopuolu-
eista koostuva hallitus, 
mitä ei ollut tapahtu-
nut vuosikymmeniin. 
Hallitusohjelmasta tuli 
varsin yrittäjäystäväl-
linen ja talouden tasa-
painottamiseen pyrki-
vä. Ohjelman toteutus 
laitettiin rivakasti liik-
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Nya vindar

Året präg-
lades av 
att många 
nya vindar 

började blåsa i vårt 
samhälle. Finland 
anslöt sig till Nato, 
vilket innebar slutet 

De arbetslivsföränd-
ringar som skrivits in i 
regeringsprogrammet 
fick i gång en våg av 
politiska kampåtgär-
der som vi inte upplevt 
tidigare under vår 
självständighet.

I detta sammanhang 
var året för Maskin-
företagarna ganska 
traditionellt frånsett 
den egentliga starten 
för ungdomsverksam-
heten och den branta 
nedgången inom 
byggnadssektorn vil-
ket också avspeglades 
i markbyggandet. De 
skrivningar som finns 
i regeringsprogram-
met om satsningar på 
vägnätet hade ännu 

ingen effekt under 
verksamhetsåret.

Torvproduktionens 
roll inom försörj-
ningsberedskapen 
lyftes fram väl i 
regeringsprogram-
met. Vi utredde 
möjligheterna att 
trygga användning-
en av energitorv 
som en SGEI tjänst 
för att på detta 
sätt få begränsade 
garantier för pro-
duktionskedjans 
funktionalitet. Im-
plementeringen av 
detta är upp till de 
politiska besluts-
fattarna, men det 
finns inga juridiska 
hinder. 

Inom avverknings-
sektorn var efter-
frågan på tjänster 
fortsatt stark. Detta 
beror på stängning-
en av östgränsen 
och ökad efterfrågan 
på energivirke och 
skogsindustripro-
dukter. 

På arbetsmarkna-
den tecknade vi 
på våren det första 
kollektivavtalet i sitt 
slag för tjänstemän 
inom skogsmaskins-
sektorn med METO- 
Skogsbranschens 
Experter. Under vå-
ren fortsatte vi också 
jordbyggnadsbran-
schens kollektivavtal 
med ett optionsår, 

samtidigt som vi avta-
lade om verksamhets-
årets lönejusteringar. 
På senhösten slöt vi 
för torvbranschens 
del ett kollektivavtal 
som gäller två produk-
tionssäsonger. I slutet 
av året förberedde vi 
oss för de förhand-
lingar som efter års-
skiftet ska föras med 
Industriförbundet 
gällande skogsmaskin-
sbranschen.

Ett varmt tack till med-
lemskåren för förtro-
endet. Medlemmarnas 
betalningsvilja var re-
kordhög. Det här visar 
att under svåra tider 
ökar betydelsen och 
värdet av samarbete. 

Verkställande dirktör   
Matti Peltola

Tack till medlemmarna 
för detta ansvar.

Tack också till alla 
förtroendevalda och 
tjänstemän för välgjort 
arbete och insatsen 
för den gemensamma 
framtiden!

för vår långvariga neu-
tralitetspolitik. Till råga 
på allt drevs detta av 
en synnerligen enig 
samhällsopinion.

I det senaste riks-
dagsvalet såg vi en 
betydande politisk 
förändring. Efter långa 
regeringsförhand-
lingar bildades en 
regering bestående 
av högerpartier, något 
som inte hänt på flera 
årtionden. Regerings-
programmet blev 
företagarvänligt och 
strävar till att balanse-
ra ekonomin. Program-
met sattes i gång i rask 
takt men resultaten 
dröjde naturligtvis till 
senare år. 
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Eduskuntavaalikevään liittovaltuuston kokous pidettiin huhtikuun lopulla Vantaal-
la. Liittovaltuusto vaati julkilausumassaan, että uuden hallituksen on ohjelmassaan 
ratkaistava polttoainevaje, joka uhkaa lämmöntuotantoa. Ilman edistäviä päätöksiä 
energiapuun ja turpeen tarjonta ei riitä kattamaan lähivuosien energiantuotannon 
polttoainetarvetta.  

Europarlamentaarikko Sirpa Pietikäinen piti liittovaltuustolle esitelmän energia- ja 
metsäkysymyksistä EU:ssa. Kokouksen yhteydessä luovutettiin liiton toiminnassa 

ansioituneille Heikki Niittylälle, Virve Nurmelalle ja Marko Vainionpäälle presidentin 
edellisenä itsenäisyyspäivänä heille myöntämät kunniamerkit.

Järjestötoiminta

Eila MyllyvirtaLiittokokous Savonlinnassa

Liittokokoukseen kokoonnuttiin Savonlinnaan Itä-Savon Koneyrittäjien isännöi-
mänä. Avajaisvieraina olivat kansanedustaja Jaana Strandman sekä Savonlinnan 
kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Terho Kaskinen. Etelä-Savon maakuntaliiton 
kehittämisjohtaja Merja Olenius piti juhlaesitelmän Itä-Suomen muuttuneesta roo-
lista.
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Yleinen edunvalvonta
Liittokokouksen avajaisissa luovutettiin tasavallan presidentin myöntämä Suomen 
Leijonan ansioristi Hannu Hokkaselle ja Virve Nurmelalle liiton kultainen ansiomerkki. 

Yhdistysten välisen jäsenhankintakilpailun voiton jakoivat Pohjanmaan ja Satakun-
nan Koneyrittäjät. Kolmantena palkittiin Pirkanmaan Koneyrittäjät.

Yhdistysten syyskokouksissa valittiin uusi puheenjohtaja kolmeen yhdistykseen: 
Kaakkois-Suomeen, Karjalaan ja Satakuntaan.

Toukokuussa pidettiin yhdistysten puheenjohtajien ja sihteerien yhteinen neu-
vottelupäivä Vantaalla. Päivillä käsiteltiin edunvalvontaa ja hallitusohjelman antia 
koneyrittäjille.

Nuorisotyöryhmä järjesti kaksi retkeä nuorille jäsenille. Keväällä nuoret vierailivat 
Ruotsissa Komatsu Forestin ja Olofsforsin tehtailla ja syksyllä OP:n pääkonttorilla 
Helsingissä sekä Maxpo-messuilla Hyvinkäällä.  Koneyrittäjien seniorit puolestaan 
kokoontuivat elokuussa Rantasalmen Järvisydämessä.

Painopisteenä edunvalvonnassa oli edelleen kustannuskriisi nopeasti nousseiden 
kustannusten takia. Myös asiakkaiden pyrkimys venyttää maksuaikoja oli monin 
tavoin edunvalvonnan aiheena vuoden aikana. Joulukuussa kirjelmöimme YIT:n 
johdolle sen pitkistä maksuajoista.

Toimintavuonna annoimme 17 lausuntoa. Lausuimme mm. Metka-järjestelmästä, 
valtion väyläverkon investointiohjelmasta, valtion budjetista 2024 sekä valmisteilla 
olevasta EU:n maksuaika-asetuksesta, josta olimme myös kuultavana eduskunnan 
lakivaliokunnassa.

Nuoret Koneyrittäjät retkellä

Jäsenmäärä vuoden lopussa 
2034 jäsentä 16 jäsenyhdistyksessä
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Korostimme edelleen urakkakokojen merkitystä: alalla edelleen vallitseva suuntaus 
suuriin urakkakokoihin ei anna maarakennusalan pienille yrityksille mahdollisuuksia 
kehittyä. 

Asiakkaiden pyrkimys venyttää maksuaikoja oli monin tavoin edunvalvonnan koh-
teena. Joulukuussa kirjelmöimme YIT:n johdolle sen pitkistä maksuajoista.

Maarakennus ja konepalvelut Metsä ja energia
Metsäteollisuuden tuotteiden tuotanto ja vienti laski. Teollisuuspuun korjuumäärä 
aleni hieman noin 60 miljoonaan kuutiometriin, hakkuumäärät pienenivät noin 
seitsemän prosenttia. Eniten vähenivät tukkipuun hakkuut vuoden jälkimmäisellä 
puoliskolla. 

Energiapuun korjuu ja metsähakkeen käyttö lisääntyivät, koska niillä korvattiin 
tuontipuuta ja turvetta energiantuotannossa. 

Kesällä alkaneet ja pitkälle syksyyn jatkuneet runsaat sateet haittasivat paikoin pa-
hoin puunkorjuuta ja turvetuotantoa.   

Hallitusohjelmassa lu-
vattiin liikenneväylien 
korjausvelan kasvun 
purkamiseen 520 mil-
joonan euron määrä-
raha. 

Maa- ja vesirakenta-
misen määrä supistui. 
Korot ja kustannukset 
nousivat nopeasti, ja 
rakentamisen kysyntä 
väheni. Energiasekto-
rilla rakentaminen oli 
vilkasta. 

Osastorekvisiittaa 
Pohjanmaalla

Alkuvuonna korjuujälkikeskus-
telu kuohutti koko metsäalaa. 
Sittemmin Metsäkeskuksen sel-
vitys osoittautui merkittäviltä 
osin virheelliseksi.

Uudistimme jäsenille tarkoi-
tetun PEFC-metsäsertifioin-
tivaatimusten tarkistuslistan 
vastaamaan uuden standardin 
kriteerejä.  

Puolustusministeri 
Antti Kaikkonen 
Energiapäivässä
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Päivitimme metsäalan urakoinnin sopimusmallin ja yleiset sopimusehdot yhdessä 
MKY:n ja Yksityismetsätalouden Työnantajien kanssa. Kävimme mallista vuoropu-
helua Kuluttaja- ja kilpailuviraston kanssa.

Metsänparannus
Kemera-tukien haku päättyi lokakuun alussa ja valmistauduimme uuteen Metka-
tukijärjestelmään. Kritisoimme nuoren metsän hoidon tukien laskua uudessa järjes-
telmässä.  Ennallistamistöiden lisääntyminen nousi keskusteluun.

Turve
Energiaturvetta tuotettiin yhteensä noin 4,8 miljoonaa kuutiometriä ja kuivike- ja 
kasvuturpeita noin kolme miljoonaa kuutiometriä. 

Esitimme päättäjille useita keinoja, joilla turpeen kilpailukykyä saataisiin edes mää-
räaikaisesti parannettua. Näin saataisiin aikaan useammalle vuodelle kysyntänäky-
mää turpeelle. Turpeen tuotantoa ja käyttöä väliaikaisesti lisäämällä helpotettaisiin 
polttoaineiden saatavuutta ja vähennettäisiin puun poltosta syntyvää painetta 
lisätä metsien käyttöä. Aiheet olivat vahvasti esillä kansanedustajaehdokkaiden pa-
neelikeskustelussa Energiapäivässämme, jonka järjestimme kevättalvella Porvoossa 
yhdessä Finnmetko Oy:n ja Hakevuori Oy:n kanssa.

Työmarkkinatoiminta
Rakennusliiton kanssa sovimme helmikuussa maarakennusalan palkat vuodelle 
2023 ja elokuussa maarakennusalan työehtosopimuksen jatkamisesta vuodella 
helmikuun 2025 lopuun. Lisäksi sovimme marraskuussa kaikkien maarakennusalan 
kulkemiskorvausten muutoksista seuraavalle vuodelle.

Ensimmäinen toimihenkilöiden työehtosopimus 
metsäkonealalle on juuri syntynyt.

Toukokuussa sovimme 
METO – Metsäalanasi-
antuntijoiden kanssa 
metsäkonealalle lajis-
saan ensimmäisen toi-
mihenkilöitä koskevan 
työehtosopimuksen. 
Sopimus on kaksivuo-
tinen. 

Loppuvuonna sovimme Teollisuusliiton kanssa turvetuotantoalalle uuden kaksi-
vuotisen työehtosopimuksen, joka kattaa tuotantokaudet 2024 ja 2025.

Loppuvuodesta valmistauduimme Teollisuusliiton kanssa käytäviin metsäkonealan 
sopimusneuvotteluihin, jotka olivat edessä vuodenvaihteen jälkeen.
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Kehitimme Koneyrit-
täjien Datapankkia 
edelleen, Datapankki on 
metsäkonealan seuran-
tajärjestelmä. 

Lisäksi kehitimme kaikki-
en toimialojen käyttöön 
sopivaa sähköistä työ-
ajan seurantapalvelua 
e-Työilmoitusta, jonka 
markkinointi jäsenille 
aloitettiin vuoden lo-
pulla.

Kehittäminen Viestintä ja markkinointi
Kustannusten raju nousu jatkui, samoin jatkui sen seurauksista viestiminen. Suur-
yritysten harjoittama maksuaikojen venyttäminen pienten koneyritysten kustan-
nuksella oli viestinnässä vahvana teemana koko vuoden. Muita ulkoisen viestinnän 
teemoja olivat verkostojen korjausvelka, kustannusten nousu, huoli tulevasta ener-
giantuotannosta sekä EU:n toimien vaikutukset puunkorjuuseen. 

Jäsenviestinnän suureksi aiheeksi nousi vuoden alkupuoliskolla julkisuudessa kuo-
hahtanut keskustelu ensiharvennusten laadusta. Muita aiheita olivat hallitusohjel-
man anti koneyrittäjille sekä tes-asiat: METOn kanssa neuvoteltu uusi työehtosopi-
mus,  maarakennusalan sopimuksen jatkovuosi sekä loppuvuoden turvetuotanto-
alan tes-neuvottelut.  Järjestimme jäsenille useita webinaareja vuoden aikana.

Savonlinnan liittokokouksen yhteydessä järjestimme tiedotustilaisuuden koneyri-
tysten heikkenevistä näkymistä vuotta 2024 kohti mentäessä. 

Osallistuimme useisiin näyttelyihin: Pohjanmaan Koneyrittäjien kanssa Proforest-
näyttelyyn Kalajoella toukokuussa, Kainuun Koneyrittäjien kanssa Tukkilaistapahtu-
maan Kuhmossa heinäkuussa, Etelä-Savon Koneyrittäjien järjestämään Etelä-Savon 
Konepäivään elokuussa. Syyskuussa osallistuimme Maxpo-näyttelyyn Hyvinkäällä, 
Karjalan Koneyrittäjien kanssa Silva-metsänäyttelyyn Joensuussa, Kaakkois-Suomen 
Koneyrittäjien kanssa Kasukkalan mäkiveto -tapahtumaan sekä Satakunnan Kone-
yrittäjien järjestämään Länsirannikon Konepäivään. Syyskuussa oli oma Ratkaisevat 
tekijät -seminaarimme Tampereella. Lokakuussa kasasimme vielä osastomme Karja-
lan Koneyrittäjien kanssa Keslan tapahtumapäivään Joensuussa.

Yhdessä esillä Kuhmossa

Metsäalan konekustannusindeksien sarjaan julkaistiin uusi alaindeksi. Osallistuim-
me tämän uuden kaivinkonemaanmuokkaus-alaindeksin rakentamiseen ja rahoit-
tamiseen.

Vastuullisuusohjelman valmistelu oli vireillä toimintavuonna.

Itä-Suomen yliopisto teetti aloitteestamme uuden konekustannusten laskentamal-
lin. Malli on jäsenten saatavilla jäsensivuilla ekstranetissä.
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Järjestimme Tiedotussavotta-kilpailun yhdistyksille. Voiton vei Kainuun Koneyrittä-
jät.  Kannustuspalkinnot saivat Etelä-Pohjanmaan Koneyrittäjät ja Karjalan Koneyrit-
täjät. Palkinnot luovutettiin yhdistysten sihteereille liittokokousillallisen yhteydessä.

Talous
Liiton talous oli vakaa toimintavuonna. Taseen loppusumma oli 3 306 466,99 euroa. 

Kokoukset ja hallinto
Liittokokous 
Varsinainen liittokokous pidettiin 28.–29. lokakuuta Savonlinnassa. Kokouk-
sessa oli läsnä 55 virallista edustajaa.

Liittovaltuusto 
Sääntömääräinen liittovaltuuston kokous pidettiin Hämeenkylän kartanossa 
28. huhtikuuta. Kokoukseen osallistui 14 liittovaltuuston jäsentä sekä liiton 
puheenjohtaja, toimitusjohtaja, varatoimitusjohtaja sekä järjestö- ja viestintä-
päällikkö.

Jäsen    Varamies 
Risto Miikkulainen  Tero Mahkonen 
Jukka Storberg   Tatu Kimpanpää 
Heikki Niittylä   Pasi Kerällä 
Jussi Mikkola   Antti Sorri 
Timo Laiho   Janne Kangassalo 
Jarmo Rautio    Eero Jurvanen   
Tomi Reinikainen   Kimmo Hokkanen 
Simo Tiainen    Riku Mikkonen 
Jussi Hakkarainen  Kai Valta 
Teemu Myller   Marko Andersson 
Mikko Varis   Pasi Kilpeläinen 
Matti Siikki   Vesa Kärkkäinen 
Pertti Kuoppamäki  Jukka Vainionpää 
Jukka Vuolle   Olli Katila 
Tarmo Laitinen    Janne Tornio-Marttila 
Ilkka Kolppanen   Tuomo Komu  
Mathias Backlund  Tomas Holm 
Olli-Matti Korja   Hannu-Pekka Haverinen 
Arto Sarajärvi    Janne Kaihua



22 23

Hallitus kokoontui kertomusvuonna kahdeksan kertaa, joista yhden kerran 
etäyhteydellä.

Markku Suominen  puheenjohtaja 
Teemu Tolppa   varapuheenjohtaja 
Marko Vainionpää  varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Kimmo Kulojärvi   Tarmo Laitinen   
Pasi Mikkonen    Hannu Hokkanen 
Timo Pyykkö   Pasi Uusi-Kraapo 
Seppo Saarelainen  Heikki Korpi 
Teemu Suvanto   Toni Hautala  

Työvaliokunta kokoontui kertomusvuonna kolme kertaa.

Markku Suominen  puheenjohtaja 
Matti Peltola 
Seppo Saarelainen 
Teemu Tolppa 
Marko Vainionpää

Energiavaliokunta kokoontui kertomusvuonna neljä kertaa.

Marko Vainionpää  puheenjohtaja 
Pasi Uusi-Kraapo   varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Veli-Matti Haanperä  Petri Liljander 
Heikki Juntunen   Elina Hannula 
Tero Mahkonen   Timo Pihlaja 
Timo Pyykkö   Heikki Mäenpuro  

Maarakennusvaliokunta kokoontui kertomusvuonna viisi kertaa.

Seppo Saarelainen  puheenjohtaja 
Heikki Korpi    varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Toni Hautala   Teemu Suvanto 
Jyrki Härkönen    Timo Boman    
Juha Mykrä   Jarmo Rautio 
Heikki Niittylä   Tero Saarikoski 

Metsävaliokunta piti kertomusvuonna viisi varsinaista kokousta, joista yhden 
etäyhteydellä. Lisäksi metsävaliokunta piti vuoden aikana kaksitoista viikko-
palaveria etänä. 

Teemu Tolppa   puheenjohtaja 
Kimmo Kulojärvi   varapuheenjohtaja

Varsinaiset jäsenet  Varamiehet 
Hannu Hokkanen   Simo Tiainen   
Pasi Mikkonen   Hannu-Pekka Haverinen 
Teemu Myller   Mikko Varis 
Juho Pihlajaviita   Tarmo Laitinen  

Vaalivaliokunta kokoontui kertomusvuonna neljä kertaa, joista kerran etäyh-
teydellä.

Marko Nummijärvi  puheenjohtaja 
Pasi Kilpeläinen 
Antti Meriläinen 
Matti Siikki 
Jari Vento
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Metsänparannustyöryhmä kokoontui kertomusvuonna neljä kertaa, joista 
kaksi etäyhteydellä.

Jari Vento   puheenjohtaja 
Tommi Kellosaari 
Tuomas Kontiainen 
Ville Laamanen 
Antti Meriläinen 
Antti Sorri

Senioritoimikunta

Reijo Laaja   puheenjohtaja 
Hemmo Auvinen   k. 4.2.2024  
Yrjö Laukkala 
Mauri Pälä 
Mikko Tuominen

Nuorten yrittäjien ryhmä kokoontui kerran etänä.

Eero Jurvanen 
Riku Mikkonen 
Simo Tiainen 
Samu-Petteri Ulmanen

Liiton tilintarkastaja

KHT Jyri Salojuuri   varalla KHT-yhteisö KPMG Oy Ab 

Liiton toiminnantarkastaja

Koneyrittäjä Kari Kangaspeska  varalla Koneyrittäjä Jukka Vainionpää
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